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J.nr. 2022-9693  

Den 26. september 2022  

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1296 (MOF alm. del) stillet den 30. august 2022 efter 

ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 1296 

”Vil ministeren kommentere artiklen i ”Stort behov for markvanding? Du får svar i 2026”, 

Landbrugsavisen, den 13. august 2022, og herunder redegøre for om ministeren er enig i, at det er 

klart utilfredsstillende, at landmanden først kan få svar om 4 år på sin ansøgning om markvanding? 

Ministeren bedes samtidig redegøre for og kommentere på, om det er en generel tendens, at det 

trækker ud med tilladelserne til markvanding?” 

Svar 

Der er ikke fastsat regler i forvaltningsloven eller vandforsyningsloven om sagsbehandlingstider, men 

det følger af god forvaltningsskik, at sager i den offentlige forvaltning skal behandles inden for rimelig 

tid og ikke må trække unødigt ud.  

 

Jeg er enig i, at 4 år er meget lang tid at vente på, at ens ansøgning bliver behandlet. 

Kommunalbestyrelsen er efter vandforsyningsloven myndighed på området, og området henhører 

dermed under det kommunale selvstyre.   

 

Der findes ikke et register over kommunalbestyrelsernes sagsbehandlingstider for borings- og 

indvindingstilladelser til markvanding, hvorfor der ikke findes tal for generelle tendenser.  
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